
1

   Information & debatInformation & debat
Nr. 2 Marts 2024

2. Gilde på weekendtur
Rømø - Sild
Foto: Britta Højriss



2

Arrangementer der ønskes optaget i kalenderen bedes indsendt 
til stadsgildekansleren sgk@sctgeorgsgilderne.dk

Deadline for næste nr: senest den 20 Marts

Kalenderen
Information Information 
& debat& debat
KOLDING STADSGILDE
Fynsvej 73, 6000 Kolding

Medlem af International Scout and Guide Fellowship 
ISGF (an organisation for adults)

Koldingstadsgilde@sctgeorgsgilderne.dk

www.sctgeorgsgilderne.dk

Ansvarshavende Redaktør
Stadsgildemester
Britta Højriis
Tlf.: 2965 1387
sgm@sctgeorgsgilderne.dk 

Redaktør & layout
Christian Sønderby
Tlf.: 2143 4601
redaktionen@sctgeorgsgilderne.dk

Annoncer
Leif Lind 
Tlf.: 3048 8503
leifvlind48@gmail.com

Tryk 
ABCprint Aps
Tlf.:2143 4601
cs@abcprint.dk

INDHOLD:   Side
Stadsgildet    3

marts.
2024

tirsdag
torsdag
mandag
torsdag
tirsdag
onsdag
torsdag
mandag

April
2024

tirsdag
onsdag
torsdag
torsdag
mandag
onsdag 
torsdag
torsdag
tirsdag
onsdag
tirsdag

tirsdag

05-mar
07-mar
11-mar
14-mar
19-mar
20-mar
21-mar
25-mar

02-apr
03-apr
04-apr
04-apr
08-apr
10-apr
11-apr
18-apr
16-apr

   apr
23-apr

30-apr

4. gilde
1. gilde
distribution
3. gilde
5. gilde
Lejrudvalg 
2. gilde
Stadsgildet

4. gilde
Hjælpekomite
1. gilde
Lejrudvalg
Husudvalg
Distrikt
3. gilde
2. gilde
5. gilde
Distrikt
Stadsgildet

Tværgruppe

Gildeting
Gildeting
Udvalgsmøde 
Gildeting
Gildeting
Forårsklargøring
Gildeting
Stadsgildeting

Gildehal med indsæt.
Udvalgsmøde
Gildehal med indsæt.
Udvalgsm. på Frydenborg
Udvalgsmøde
Distriktsgildeting
Gildehal med indsæt.
Gildehal med indsæt.
Fødselsdagsgildehal
Ridderudv., sted følger
Sct. Georgs Aften Koldinghus
 arr. 2. gilde
Fællesspisning



3

Arrangementer der ønskes optaget i kalenderen bedes indsendt 
til stadsgildekansleren sgk@sctgeorgsgilderne.dk

Deadline for næste nr: senest den 20 Marts

ikke at have indflydelse på om man 
sidder i et udvalg, og ikke magter 
flere opgaver. Vi har virkelig brug for 
alle konstruktive tanker i forbindelse 
med Gildernes fremtidige sammen-
sætning. Opråbet gælder for og til 
os alle, vi har alle et ansvar for over-
levelse. Overordnet er der en anden 
stor ting der rumler. Hvad gør vi med 
vores mursten og træværk og tan-
ken falder sikkert på fonde. Stads-
gildet er obs på det og er ved at un-
dersøge muligheder, men sidder der 
nu en derude og ved hvorledes, eller 
har de gode netværker, så hører vi 
gerne fra Jer, også til denne opgave. 
Sammen med alle disse hovedbrud 
og nytænkning vi skal have sat i 
gang er vi blevet kaldt på job igen, 
også med alle disse frustrationer og 
hovedbrud vi skal have på plads, er 
vi blevet sat i arbejde igen. Vi har 
været ude med en god omgang fly-
ers og der er et halvmarathon på 
vej. Med denne lille hilsen ønsker 
jeg, Jer alle: Et godt Gildeting

Mgh 
Britta
Stadsgildemester
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STADSGILDET

Kære Gildebrødre
Julen og Nytåret er længe over-
stået, jeg håber I helbredsmæssig 
slap igennem, uden de store gener. 
Vi har afholdt Nytårskuren den 7. ja-
nuar. En dejlig tradition, et par timer 
med fælles samvær fra alle gilder 
for, at ønske hinanden et godt Nytår. 
Desværre havde Jørgen Pørksen, 
som I tidligere har læst, et fald ude 
på vores glatte parkeringsplads, fik 
en hjernerystelse, og døjer stadig 
med gener derfra. Jeg ønsker Jør-
gen god bedring, og kære Jørgen, vi 
ved alle hvor svært du har det under 
din tvungne – lock down – at skulle 
forholde sig i ro.
Nye / store udfordringer er kommet 
til os -  nej, det kan vi vel ikke sige, 
men de er kommet nærmere. Vi har 
ikke hænder/ hoveder til de poster, 
vi skal have besat i gilderne. Vi vid-
ste det måtte komme, og hvad bliver 
konsekvenserne nu, til vores forskel-
lige gildeting? Kan vi danne ledelse 
i de forskellige Gilder? Kan vi samle 
alle de suppleanter vi skal bruge?  
Skal vi ignorere supp. posterne, og 
håbe at der er en, der springer til, 
når der skal bruges en ny på po-
sten?  Det kan vi måske blive nødt 
til ?  Stadsgildet ligger op til at vi ind-
snævrer vores udvalg, så vi skal gå 
i tænkeboksen, hvordan vi løser det.  
Muligheden for en ad hoc gruppe er 
der jo altid, hvis der er enkelte opga-
ver der skal løses. Og det behøver jo 
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3. GILDE

Kanoturene
slutter  Den 13 nov. 2023 blev der 

afholdt Admiralsforsamling i 
Kanolauget. 

Efter 40 år slutter 3 gilde en traditi-
on. I 1983 startede den første kano 
tur, som vist nok    var på Skern Å, 
og 1985 blev Kanolauget stiftet. 
Der var dengang 18 betalende 
medlemmer, og dette antal har stort 
set holdt sig siden. 

Det var deltager antallet der skrum-
pede ind og alderen gjorde at vi 
måtte indse at det måtte slutte.

Det var tider når kanofolket sam-
ledes fredag eftermiddag og drog 
sydpå, Futte trak                                 
traileren med kanoerne. 
Vores første stop var ved Poetzsch 
for at proviantere og så afsted til Ty-
dal for at nyde alt det vi ikke måtte 
få derhjemme, krydderfedt med 
fedtegrever i og slagter Thomsens 
store bøffer og  flæskestege med 
svær. Ja, der var ingen smalle ste-

der i bredgade. Helt fuldendt var tu-
ren hvis der røg en eller to i baljen i 
weekenden.

 
Der blev sejlet på Skern Å, Gudenå-
en og i mange år Trenen i Tyskland 
og de sidste ture var jo på Konge-
åen.

Kanolauget fortsætter som en for-
ening der arrangerer ture ud i natu-
ren.
Det er lidt vemodigt at det er forbi for 
der var mange sjove oplevelser med 
kanoturene.
Erik Sandholt Kanotur 1984Kanotur 1984
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3. Gildes gildehal 
den 8. februar 2024.

22 gildebrødre deltog i februar gilde-
hallen, hvor vi havde genoptagelse 
af Leif Schmidt Petersen samt væb-
neroptagelse af Frank Søndervang.
Gildemester Christian Sønder bød 
velkommen og bad herefter Finn 
Mortensen om at komme op til høj-
bordet, hvor han ønskede Finn til-
lykke med sit 50-års jubilæum i 
Sct. Georgs gildet og gildemeste-

ren holdt en flot tale for 
Finn, hvor han fortalte 
om alle de mange ak-
tiviteter og poster, Finn 
har haft gennem de 50 
år.
Herefter blev Leif Sch-
midt Petersen genop-
taget som gildebror og 
gildemesteren bød ham 
velkommen tilbage og 
spurgte ham om, hvor-
for han ønskede at 
komme tilbage. Leif for-
talte, at der nu var gået 

Kanotur 1984Kanotur 1984

3. GILDE
nogle år og han var kommet til den 
erkendelse, at han faktisk savnede 
at være en del af fællesskabet, hvor 
man både modtager og giver meget. 
Derfor har Leif valgt et ord for hvert 
bogstav i ordet ”Sct. Georgs Gilde” 
– Spejderånd, Chance, Traditionel, 
Gallaklædt, Elementær, Opmærk-
som, Rundhåndet, Glade, Sulten, 
Gammel, Ildsjæle, Lystig, Danne-
brog, Endeløs.
Frank Søndervang skulle herefter 
optages som væbner og blev kaldt 
frem til højsædet og blev spurgt om, 
hvilke spørgsmål han havde valgt 
til væbnerforeberedelsen. Frank 
fortalte, at han havde valgt ” Hvad 
kan du gøre for, at gøre livet gla-
dere og lysere for andre?” og be-
grundede sit spørgsmål som følger: 
For nogle år siden, inden jeg blev 
optaget i Sct. Georgs Gilderne, blev 
jeg medlem af Brobyggerne, som er 
en folkebevægelse oprettet af Öz-
lem Cekic: Brobyggernes ambition 
er at være en folkebevægelse, der 
i fællesskab gør sig umage for at 
tolerere forskelligheden. Vi tror på, 
at ansvaret for det samtalende de-
mokrati ligger hos den enkelte og i 
fællesskabet, og derfor arbejder vi 
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i Brobyggerne på begge niveauer. 
Vi tror på, at alle mennesker har 
værdi, og at alle mennesker er lige. 
Vi tror også på, at ligesom man har 
ret til at blive hørt, har man pligt til 
at lytte. Jeg behøver ikke at vente 
på at nogen spørger om hjælp. Ofte 
kan jeg se, at der er behov. Et højt 

trappetrin, noget der 
falder på jorden, og 
lignende. Jeg forsvarer 
gerne kassedamen, 
hvis en kunde skælder 
hende ud. Bliver ikke 
sur på en p-vagt, fordi 
han gør sit arbejde. En 
hastighedsbøde beta-
les straks, så den er 
ude af verden. Fra re-
ferat af landsgildeting 
2023: Ny gildelov: 
Ethvert medlem gør 
sit bedste for: Bl.a. at 
gøre livet gladere og 
lysere for andre. Der 
er mange ting i hverda-
gen, hvor ’sætningen’ 
kan komme til udtryk. 
Mine børnebørn her 
fra Kolding og jeg går 
ofte på ’skattejagt’ på 
Pulzions græsarealer. 
Vi er udstyret med Gri-

betænger og en spand. Så samler vi 
affald, der ikke er organisk. Noget af 
affaldet snakker vi om. Bl.a. cigaret 
filtre og nikotinposer. Når vi kommer 
hjem, er vi stolte over, det vi har fun-
det, som en slags skatteleg og vi tror 
på, at brugere af græsarealerne er 

glade for vores gåture. 
I trafikken er det meget 
nødvendigt at være op-
mærksomme på andre. 
Desværre ser jeg tit: 
Mig først, det er min ret. 
Så kan det være svært 
med en ”thumbs up” 
eller et smil. F.eks. når 
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jeg skal bakke med trailer ind på min 
grund, og en bil kører helt tæt på. 
Så kan jeg ikke manøvrerer, men 
bliver holdende stille. Det er jo mig 
der for skylden, hvis det giver buler. 
Det er mig der skifter kørselsretning. 
Jeg kan se på hovedet på chauffø-
ren bagved, at han er irriteret… Han 
skulle prøve med et smil.
Som afslutning, spillede Frank et 
par musikstykker, som måske gør 
jer glade, og jeg har glæde ved at 
spille dem. Til slut fortalte kansleren, 
hvad gildet forventer af en væbner. 
Gildemester talen:
Forbundne, forpligtet for det der er 
større end os.
Nytårstalerne fra det danske konge-
hus startede lige efter 2. verdenskrig 
hvor Christian D. 10 holdte den før-
ste tale den 1. januar 1941.Nytårs-
talen blev transmittere over radioen.
Nytårstalen fra Kongehuset blev før-
ste gang vist i tv i 1958 af Frederik 
9. og siden begyndelsen, har det 
været en tradition for rigtig mange 
familier, at starter deres nytårsaf-
ten med at se nytårstalen på TV. Vi 
blev alle, noget overrasket da dron-
ning Margrethe bragte nyheden om 
at hun ville abdicere allerede d. 14. 

januar 2024.
I dronningens regeringstid har tema-
erne for nytårstalen hovedsagelig 
været af etisk og kulturel karakter, 
omhandlende individ og samfund, 
det enkelte menneskes værd, kul-
turarven og den nationale identitet. 
Dronningen har ofte givet nytårstale 
sin helt egen personlige tvist, og i 
enkelte tilfælde også benyttet talen 
til annoncering af vigtige ændringer 
i vort kongehus, for eksempel i 2015 
da hun meddelte at pris Henrik tråd-
te tilbage og gik på pension.
Dagen den 14. januar var mange af 
os hæftet ved tv eller havde det til 
at køre i baggrunden. Dog havde 3. 
gilde sendt en hofreporter til Christi-
ansborgslotsplads for at følge begi-
venhederne på tæt hold. Dette kan 
I læse om i artiklen i information og 
debat.
Hvem er så denne nye Konge. Kong 
Frederik d. 10 er født 26. maj 1968. 
I dag næsten 56 år. Han er uddan-
net i statskundskab i Århus og se-
nere var han på Harvard universitet 
og på den danske FN-mission i New 
York, ligesom har også har være 
på den danske ambassade i Paris. 
Har uddannet sig i eliteenheden frø-
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Find din nye bil på 
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mandskorpset og han har også gjort 
tjeneste i Hæren, flyvevåbnet og sø-
værnet. Frederik bliv gift med Mary 
fra Tasmanien i 2004. Mary er 54 år. 
De har 4 børn. Den først fødte kron-
prins Christian der er arving til den 
danske trone. Kong Frederik virker 
på mange, som en der er helt nede 
på jorden. I god kontakt med den 
danske befolkning. Kong Frederik 
tog initiativ til ”Royal Run” som har 
skabt stor folkelig opbakning. Kong 
Frederik har løbet 6 maraton og er 
tilmed en talentfuld kapsejler i båd-
klaserne drage og Farr40
Kogens valgsprog - Hvad kan vi for-
vente os af vores nye Konge? Skal 
mange traditioner laves om? Det er 
nok det store spørgsmål. Det som 
jeg hører, er at han ønsker, at være 
forbudne med sit folk, forpligtet til at 
gøre sit bedste - også over for det, 
der er større en os. Nemlig Gud.
Villy Clausen holdt 5 minutters Sct. 
Georg. Villy fortalte, at der er mange 
der har fået forskellige diagnoser 
og at han også er en af dem, der 
har fået en. Jeg har desværre fået 
diagnosen demens. Villy fortalte, 
hvad det betyder at have demens, 
samt hvad det betyder for hans liv, 

mht. korttidshukommelsen, evnen 
til at formulere sig, hvordan aftaler 
og navne bliver glemt. Villy har fået 
forklaret af hans læge, at årsagen 
måske kan skyldtes, at han på et 
tidspunkt har haft et par små blod-
propper. Villy takkede 5 gruppe for 
den opbakning, han havde fået ifm. 
hans ønske om at fortælle om sin 
sygdom.
Keld Søndergård læste gildeloven. 
5. gruppe stod for eftergildehallen 
med Henning Lorentzen som bord-
leder.
Gildehallen blev herefter lukket.
Menuen i eftergildehallen var karbo-
nader med stuvet grønsager og til 
dessert fik vi frugter med råcreme. 
Alle udvalg kunne berette, at der her 
i vintermånederne ikke var de store 
aktiviteter, ud over flyers for Home, 
hvor vi her i februar skal ud med en 
ny omgang. Gildemesteren takkede 
5. gruppe for en dejlig aften og vi 
sluttede på vanlig vis med sangen 
”ja vi er danske spejdere”.

Michael Andersen - Reserveskriver



9

Byens VVS´er
Byens VVS´er Byens VVS´er

Byens VVS´er

 2. Gilde

Til Information og Debat hoppede vi 
lige over en dejlig juleafslutning den 
13. december med godt besøgt, og 
dette år uden motion i form af 
pakkeleg, men spisningen ta-
ger jo også sin tid. 
Det nye år startede op med 
den planlagte tur til Rømø, med 
Wellness. Start torsdag mor-
gen til søndag. Vi havde lejet to 
huse, hvor det ene blev til base, 
og herfra gik al vores færden. Vi 
havde selvfølgelig pengepun-
gen med, for hvem skulle stå i 
køkken? Og shoppes skulle der 
jo også. Meeen alt på Rømø 
var faktisk lukket, så godt at vi 
alligevel havde et rimeligt for-
rådskammer med, og at Brug-
sen var åben. Brugsen havde 
også portvin på tilbud, og port-
vin hører hjemme i 2. Gilde men 
de kunne ikke selv, helt finde 
ud af hvad den skulle koste, så 
som de nærighunde vi er, måtte 
vi ned og få refunderet, da vi 

fandt ud af at vores sovekammerat 
havde fået det til en billigere pris. VI 
lader os ikke snyde.
Nogle af os tog en tur til Sild / Sylt, 
med færgen. ”Chefen” for billeder 
kalder alle kvinder foran færgen, 
men niks, så kommer HR. Komman-
dant og siger NEIN, og med en mas-

2. GILDE
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se gefakter, får os på rette vej. 
Der var ikke andre passagerer. 
HAN havde ja lidt bøvl med Gilde-
tøserne fra Kolding, men vi lærte 
at opføre os ordentlig, måtte hel-
ler ikke sidde i caferiet, når vi ikke 
købte noget. For en del af os, var 
det første gang på 
Sild, men bestemt 
en oplevelse, og sik-
kert helt anderledes 
når det hele sum-
mer af turister. Vi fik 
kilometer i benene, 
wellness blev dyrket, 
massage, hjemlig 
hygge på kryds og 
tværs, 2 håndbold-
kampe med en del 
udfordrende ord fra 
Karen samt skrig 
og skrål, strikketøj 
og kortene blev der 
også banket i, men 
vi er alle enige om at 
vi er på vej igen, til 
et ny omgang.  Som 
Nina skrev efterføl-
gende, da regningen 
blev sendt ud.  Jeg 
har ikke råd at blive 

hjemme. Vi skal afsted igen. 
Vi valgte at tage tidlig afsted søndag 
morgen, da vi alle havde en aftale 
med fjernsynet, og Kongehuset.
Britta
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Kolding 

Den 18. februar 

holdt vi STRIK og DRIK, hjemme ved 
Lonnie, Jette havde en trøje med, 
som hun havde strikket på, da vi var 
i Polen for 4-5 år siden, den var ble-

2. GILDE
vet henlagt, og nu fik hun Hanne til 
at hjælpe med at få de ærmer skruet 
på….opskriften kunne Jette jo ikke 
finde mere, men fandt en anden, og 
så digtede de lidt. Vi glæder os til 
resultatet. Igen et dejligt tiltag, ufor-
melt og til de, der har lyst og tid til 
at bruge disse få timer, til at lave et 
netværk i vores gilde
Britta

ALLE 
GILDEBRØDRE ER 

VELKOMMEN I 
ONSDAGSKLUBBEN 

HOPPES ANLÆGSTEKNIK
    Speciale Græsplæner
    Anlæg
    Belægninger m.m.

Henrik Poulsen
Hoppesvej 118, Vonsild, 6000 Kolding
Tlf. 7556 7272  -  Mobil: 4086 5672
Mail: post@hoppes-anlaeg.dk

T  æ  p  p  e  r
G a r d i n e r
G   u   l   v  e

I0A
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Salg service og vedlighold 
alle mærker

Montage af alle mærker
Nye og brugte anlægKNUD REINHOLDT

TLE. 30 35 11 32 - kr@rymas.dk - CVR 10587247

KRservice

Salg, service og vedlighold af varmepumper

Gildemødet 
den 22. februar 

havde vi inviteret Knud Bisgaard fra 
Hjerteforeningen. Han fortalte om 
hjerteforeningen, som man er ved 
at starte op igen i byen efter at den 
pludselig blev lukket ned for en del 
år siden. Hjerteforeningen tilbyder 
mange tiltag og mangler også med-
lemmer. Knuds hovedemne var hjer-
testarteren, hvordan vi bruger den 
og ikke at være bange for den. Han 
havde selv været ude for at skulle 
ringe 112, da hans kone faldt om og 
han fortalte, hvor vigtig det var at 
han selv havde reageret med hjerte-
massage, hjulpet via telefonen, indtil 
hjerteløber kom og afløste, efter 15 
min. kom falckfolk, som overtog i et 
stille og roligt tempo og 
roste de to hjælpere. De 
ti til 15 min, de selv hav-
de lavet hjertemassage 
var afgørende for hans 
kones tilstand i dag, som 
er helt ok. Det er ganske 
tankevækkende, hvis 

vi pludselig måtte stå i den situati-
on. Hvordan reagerer vi, bevarer vi 
roen, eller ?
Knud spiste med os og fitroduktion 
I hvem vi var, han troede kun at der 
var et gilde i Kolding, her må jeg så 
spørge dig, Verner Thomsen, ( som 
Knud nævnte, han kendte) reklame-
rer du kun for 3 Gilde?  En hyggelig 
aften med masser af snak og, og 
personlig må jeg sige at det er dejligt 
at vi efterhånden er ved at genfinde 
natuglen, ganske vist i restauranten, 
ikke alle har travlt med at komme 
hjem, vi venter på at Poul bliver fær-
dig i køkken og tager en skål med 
ham.
Referent Britta

2. GILDE
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tlf. 75 52 42 33
www.koldingloeve.dk
kolding@apoteket.dk

facebook.com/koldingloeve

ÅBNINGSTIDER
Gefionvej (med drive-in) 
Mandag - fredag kl. 9.00-17.30 
Lørdag kl. 9.00-14.00

Kolding Storcenter
Mandag - fredag kl. 10.00-20.00 
Lørdag - søndag kl. 10.00-17.00

Vonsildvej i Syd (med drive-in) 
Mandag - fredag kl. 9.00-17.30 
Lørdag kl. 9.00-14.00

FOREDRAG!

Tirsdag d. 20. februar, havde 5. Gilde, 
inviteret til et foredrag med Anne-Mar-
grethe fra Sct. Georgs Gilde i Flens-
borg. Emnet var Ud af vanetænknin-
gens hæmmende cirkel.

Anne-Margrethe er en erfaren dame, 
som har været med i Flensborg Gildet i 
mange år, heraf 10 år som gildemester. 
Har været spejder i snart 70 år, været 
skoleinspektør, spejderchef og korps-
rådsformand. Er netop blevet 77 år. 

Sct. Georgs Gilderne har tidligere haft 
8000 medlemmer, men i dag kun 2500 
medlemmer. Så gilderne er i krise. Hvad 
kan vi så gøre, for at få flere medlem-
mer, og sikre gildernes fremtid?

Ud af vanetækningens hæmmende 
cirkel:

Blive dygtige til at fortælle om os selv.
Snakker for meget  om, hvad vi skal 
gøre—gøre ord til handling.
Alt for styrende af vaner, idet vi gør, som 
vi plejer.
PR—En mærkat på bilen. 
Flyers og udstilling på bibli-
oteket. En reklamestander 
ved gildehuset. Udnytte 
Facebook.
Kontakt til spejderne.
For højt et kontingent—får 
for lidt tilbage.
Kort og godt, der skal kno-
fedt til, for at vende sku-
den.

Dette er nogle af Anne-

5. GILDE
Margrethes gode råd, for at vi kan 
komme videre i gildearbejdet, og få nye 
medlemmer.

Efter foredraget var der kaffe med dejlig 
hjemmebag.

En stor tak til Anne-Margrethe for et 
spændende og inspirerende foredrag, 
som har givet noget at tænke på.

Skriver Kurt
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ONSDAGS KLUBBEN

Generalforsamling i 
onsdagsklubben.

Onsdag den 7. februar 2024 kl. 
13:00 havde onsdagsklubben ge-
neralforsamling og der var mødt 14 
medlemmer frem.
Den konstituerede formand Henning 
Lorentzen, bød velkommen. Vi star-
tede med en let frokost, vel tilberedt 
af Britta og Inge-Marie.
Efter vi havde nydt frokosten, gik vi 
over til generalforsamlingen iht til 
den udsendte dagsorden.

Dagsorden:
•	 Valg af dirigent.

•	 Valg af referent, referat ind-
sendes til Information og 
Debat.

•	 Formandens beretning.
•	 Fremlæggelse af årsregn-skab.
•	 Valg af formand.
•	 Valg af kasser.
•	 Valg revisor.
•	 Valg af udflugtsudvalg.
•	 Valg af julefrokost udvalg.
•	 Eventuelt.

Valg af dirigent:
Erik Jørgensen blev valgt til diri-
gent.
Valg af referent:
Michael Andersen blev valgt til re-

ferent.
Formandens beretning:
Efter vores generalforsamling i foråret 
hvor rigtig mange deltog, er der vigende 
tilgang til onsdagsklubben, Kaj Vahlkvist 
var valgt som formand, Kaj gjorde et 
stort arbejde for at promoverer ons-
dagsklubben.
Vi har hele sæsonen kørt en serie me-
get lette quiz konkurrencer, men der har 
ikke været særlig meget ros til dem da 
de åbenbart har været for vanskelige 
Desværre valgte Kaj vahlkvist af ufor-
klarlige grunde at melde sig ud af gil-
derne, hvorefter undertegnede blev 
konstitueret formand, uden nogen valg-
handling, jeg husker det mere som de-
kret.
Årets sommerudflugt var arrangeret af 
Erik Madsen, Laurits Vinding og Paul 
Petersen, det var en kæmpe succes, 
vi kørte først til Alrø i Horsens fjord, og 
der besøgte vi Cafe Alrø, som åbenbart 
er et kendt kulturelt sted, i min optik lidt 
skæv tilgang til kunst, og ikke mindst 
serverede Danmarks største tarte-
let med høns i asparges, der var ikke 
mange der kunne spise op. Men der var 
optegnelse over dem der havde spist 
mest, og der var en der havde spist tre 
tarteletter, meget imponerende.
Efterfølgende kørte vi til de gamle Stats-
fængslet i Horsens hvor vi fik en guidet 
rundvisning hvor vi fik et god indblik i 
udbryderkongen Carl August Lorent-
zens opfindsomme udbrydermetoder. Vi 
sluttede af med Kaffe i fængslets Cafe.
Efter sommerferie var det meget svært 
at komme i gang igen, men det er blevet 
lidt bedre nu.
Men man kan jo undre sig, når vi er en 
bevægelse med en gennemsnitsalder 
på over 70, at det ikke er større opbak-
ning til dejligt netværk på tværs af gil-
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derne.
Helt specielt har det været svært bare at 
samle 4 til Bridge.
Vi haft forskellige historier gennem ef-
teråret, bla. har Erik Jørgensen fortalt 
om de mennesker han har mødt på sine 
utallige rejser for sit firma.
Årets julefrokost havde vi besluttet at vi 
afholdt sammen med fællesspisning, og 
det var en fantastisk eftermiddag, stor 
tak til Britta og hendes stab, det vil jeg 
foreslå ar vi også gør i 2024, hvis der 
bliver arrangeret tilsvarende.
Jeg håber alle vil gå hjem i respektive 
gilder og promovere onsdagsklubben, 
for ellers har vi jo ikke en lys fremtid.

Fremlæggelse af årsregnskab:
Formanden fremlagde og gennem-
gik regnskabet for 2023, da kas-
seren ikke var tilstede. Regnskabet 
viste et overskud på kr.8.984,75 - 
det er et pænt overskud og det blev 
besluttet at onsdagsklubben ville 
foreslå at stadsgilderådet skulle 
nedsætte tilskuddet til det halve 
- kr. 2.000, - pr år, med det antal 

medlemmer der på nuværende tids-
punkt.
Desuden skulle det sikres at ledsa-
ger betaler for deltagelse i udflugter.
Regnskabet blev herefter vedtaget.

Valg af formand:
Erik Madsen blev valgt til formand.

Valg af Kasserer.
Leif Lind blev genvalgt til Kasserer.

Valg af revisor.
Britta Højris blev valgt til revisor.

Valg af udflugtsudvalg.
Til udflugtsudvalg blev valgt Erik 
Madsen, Paul Petersen og Inge-
Marie.

Valg af julefrokost udvalg.
Der har været stor tilslutning til en 
fælles julefrokost med fællesspis-
ning og onsdagsklubben arrangeret 
af Britta Højris, det hermed beslut-
tet at fortsætte.

Eventuelt.
Hans Emil Andersen takkede den 
tidligere bestyrelse for en god ons-
dagsklub. Erik Jørgensen takkede 
for god ro og orden under general-
forsamlingen og Henning Lorentzen 
ønskede den nye bestyrelse held 
og lykke med arbejdet i onsdags-
klubben fremover.

Referent Michael Andersen.



   

Ejendomsmæglerkæde for Danske Bank koncernen

KOLDING ÅPARK
v/ Lynggaard & Nielsen P/S
Kolding Åpark 8N
6000 Kolding
kolding.aapark@home.dk
Tlf. 75 52 09 33

Tag stilling til fremtiden
Vi hjælper gerne med at udfærdige en fremtidsfuld-
magt, så du har mulighed for at bestemme, hvem der 
skal råde, hvis du ikke længere selv er i stand til det.  
Pris er 2.500 kr. inkl. moms. 

For par er prisen 4.000 kr. inkl. moms.  
Rabat for gildebrødre med familie er på 10%.
Ring til Anette på tlf. 28 10 31 21 og hør mere.

Er du medlem af Sct. Georgs Gilderne og bor 
i Kolding, så får du rabat på kr. 5.000 + gratis 
online markedsføring, når du sætter din bolig 
til salg ved home Kolding Åpark. 
 
Kontakt os allerede i dag og start  
med en gratis og uforpligtende  
salgsvurdering af dit hjem. 

Ønsker du et trygt boligsalg? 5.000
Rabat på salæret

*  Kan kun benyttes af sælger, der har 
indgået 6 måneders formidlingsaftale 
hos home Kolding Åpark. Beløbet 
er inkl. moms og kan ikke ombyttes 
til kontanter. Startpakken fås uden 
beregning. Gælder til den 31.12.2024.

Anette Lynggaard Holm

kr.

Line DamgaardSandra Lykke


